



BY EMAIL

July 28, 2023

The Honourable Dominic LeBlanc
Minister of Public Safety
dominic.leblanc@parl.gc.ca

SUBJECT: Request for a meeting to discuss issues affecting correctional officers

Dear Minister Leblanc:

First and foremost, on behalf of the Union of Canadian Correctional Officers-CSN (UCCO-SACC-CSN), I would like to congratulate you on your appointment as our new Minister of Public Safety. I am the National President of UCCO-SACC-CSN representing nearly 7,400 Correctional Officers employed by the Correctional Service of Canada. Canada's Federal Correctional Officers perform one of the most difficult and dangerous occupations as agents of Public Safety 24 hours a day/ 7 days a week/365 days a year. Our membership is facing increasingly dangerous work conditions since the last few years.

I am writing you this letter as it is my hope that we can meet shortly to discuss some very important issues faced by our members. There are three key issues that I envision for our initial conversation. First, UCCO-SACC-CSN hopes to discuss the rise of the violence in correctional institutions across the country and the lack of inmate accountability. Assaults on inmates by inmates, assault on civil staff and on correctional officers are dramatically rising. We would also like to discuss necessary funding for better tools and technology to do our jobs and also a process to expedite that purchase. We are also seeing a significant increase in drug introduction as a result of the significant drone use as you might have seen in the media. We would like to have a conversation on the protracted actions taken by Correctional Service of Canada so far. Finally, we would like our discussion to touch on the challenges associated with CSC harm-reduction programs. At this moment, the Overdose Prevention Sites ("OPS") have been shown to be more suitable from the health and safety point of view as well as better from a rehabilitation

UCCO-SACC-CSN Union of Canadian Correctional Officers—Syndicat des agents correctionnels du Canada

1601 De Lorimier Avenue, Montréal QC H2K 4M5

Phone: 514 598-2263 ● Toll free: 1 866 229-5566 ● Fax: 514 598-2493

www.ucco-sacc-csn.ca ● secretariat-ucco-sacc@csn.qc.ca

perspective than the Prison Needle Exchange Program. We would like to discuss your support for the implementation of the OPS.

We look forward to discussing these crucial issues with you. I am frequently in the National Capital Region along with members of the National Executive and advisors and would, very much, welcome a meeting with your office at your earliest convenience.

Once again, our sincere congratulations for your appointment and we are looking forward to working with your office.

OBJET : demande de rencontre pour discuter de questions concernant les agents correctionnels

Monsieur le Ministre,

Je tiens tout d'abord, au nom du Syndicat des agents correctionnels du Canada-CSN (UCCO-SACC-CSN), à vous féliciter pour votre nomination en tant que nouveau ministre de la Sécurité publique. Je suis le président national d'UCCO-SACC-CSN, qui représente près de 7 400 agents correctionnels employés par le Service correctionnel du Canada. Les agents correctionnels fédéraux du Canada exercent l'une des professions les plus difficiles et les plus dangereuses en tant qu'agents de la sécurité publique, 24 heures sur 24, 7 jours sur 7 et 365 jours par année. Nos membres sont confrontés à des conditions de travail de plus en plus dangereuses depuis quelques années.

Je vous écris cette lettre, car j'espère que nous pourrions nous rencontrer prochainement pour discuter de certaines questions très importantes auxquelles sont confrontés nos membres. Il y a trois questions clés que j'envisage pour notre première conversation. Premièrement, UCCO-SACC-CSN espère discuter de la montée de la violence dans les établissements correctionnels à travers le pays et du manque de responsabilité des détenus. Les agressions de détenus par des détenus, les agressions contre le personnel civil et les agents correctionnels augmentent de façon spectaculaire. Nous aimerions également discuter du financement nécessaire à l'acquisition de meilleurs outils et technologies pour accomplir notre travail, ainsi que d'un processus permettant d'accélérer ces achats. De plus, nous constatons une augmentation significative d'introduction de drogues en raison de l'utilisation importante de drones, comme vous l'avez peut-être vu dans les médias. Nous aimerions avoir une conversation sur les actions continues prises par le Service correctionnel du Canada (« SCC ») jusqu'à présent. Enfin, nous aimerions aborder les défis associés aux programmes de réduction des méfaits du SCC. À ce jour, les sites de prévention des surdoses se sont avérés plus appropriés du point de vue de la santé et de la sécurité, ainsi que

du point de vue de la réadaptation, que le Programme d'échange de seringues dans les prisons. Nous aimerions discuter de votre soutien à la mise en œuvre des sites de prévention des surdoses.

Nous nous réjouissons de pouvoir discuter avec vous de ces questions cruciales. Je suis fréquemment dans la région de la capitale nationale avec des membres de l'exécutif national et nos conseillers et je serais très heureux de vous rencontrer à votre bureau à votre meilleure convenance.

Encore une fois, nous vous félicitons sincèrement pour votre nomination et nous nous réjouissons de travailler avec vous.



Jeff Wilkins
National President
UCCO-SACC-CSN